
From:                                 Anders Buhl Larsen
Sent:                                  25 May 2018 10:16:55 +0200
To:                                      René Mathiasen
Subject:                             VS: VS: Ny høring af udkast til miljøgodkendelse af Outrup Biogas

Hej René,
 
Som aftalt lovede jeg en kommentar på nedenstående seks bemærkninger. 
 
Indledningsvist vil jeg gentage mig selv fra mødet. Ejergruppen har fokus på at anlægget skal give mindst 
muligt gene for naboer og andet. Når det så er sagt er det også betinget af hvad der rent praktisk og teknisk 
er muligt.
 
 

1. Ejergruppen mener at det er muligt at sikre at transporter ikke kører på angivne strækning. Dog 
med det forbehold at det er når der køres med biomasser fra adresserne Vittarpvej 91 & 110. 

2. Ejergruppen mener at med nuværende vilkår bør dække behovet for lugtmålinger. Alternativt må 
Varde Kommune komme med anbefalingen om yderligere en lugtmåling, hvis den er på baggrund 
af dokumenteret/begrundet mistanke. Med de tekniske foranstaltninger der er valgt på anlægget 
sammen md kravene i MGK forventer ejergruppen ikke nogen problemer med lugt.

3. Tankene bliver gravet ned i det omfang det kan lade sig gøre teknisk og hvad der giver mening ift. 
anlægsdesign. Men det ligger ejergruppen på sinde at begrænse det visuelle udtryk. Men på 
nuværende tidspunkt kan dette ønske ikke honoreres. Desuden er fire meter er sandsynligvis ikke 
en realistisk målsætning terrænet og teknikken taget i betragtning. 

4. Plansiloerne skal selvfølgelig overdækkes. Hvilken løsning der bliver valgt er der ikke afklaring på 
endnu. Bemærkningen er taget til efterretning. Men den endelige løsning er ikke valgt. Men 
vilkårene i MGK overholdes.

5. Mht. vejen, arbejdes der på sagen. Forhåbentlig er der en snarlig afklaring.
6. De biomasser der opbevares i hallen, opbevares på samme præmisser som var de opbevaret på en 

udendørs plansilo, jf. vilkåret i MGK. Derfor mener ejergruppen ikke at det er formålstjenligt at 
lukke hallen og etablere udsugning.
Vil man på et senere tidspunkt håndtere biomasserne anderledes i hallen hvor en lukket hal med 
udsugning er krævet, vil dette blive etableret.
 

 
Med venlig hilsen/ With kind regards
 
Anders Buhl Larsen
Projektleder / Project Manager
 
+45 29 17 99 08
abl@danskbiogasraadgivning.dk 
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Fra: René Mathiasen [mailto:rema@varde.dk] 
Sendt: 22. maj 2018 13:58
Til: Anders Buhl Larsen <abl@danskbiogasraadgivning.dk>
Emne: VS: Ny høring af udkast til miljøgodkendelse af Outrup Biogas

 
Hej Anders
 
Her er de bemærkninger, som nabogruppen har indsendt som høringssvar til 
udkastet til miljøgodkendelse af Outrup Biogas. 
 
Jeg vil gerne have jeres bemærkninger hertil. Er der nogle af punkterne, som I vil 
frivilligt kan imødekomme dem på?
 
Med venlig hilsen

René Mathiasen
Fagkoordinator

Erhvervscentret – industri- og landbrugsmiljø
Direkte   79 94 74 68
Mail        rema@varde.dk

Bytoften 2, 6800 Varde
www.vardekommune.dk
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Fra: Helle og Esben [mailto:haekkely@bbsyd.dk] 
Sendt: 21. maj 2018 19:22
Til: René Mathiasen <rema@varde.dk>
Cc: planogby <planogby@varde.dk>; 'Karin Hansen' <vitovikaos@gmail.com>; 'Henrik Kold' 
<heko@live.dk>; 'Launy Lyng' <baekhuse@live.dk>; 'Charles Andersen' 
<langsnapgaard@hotmail.com>; 'Christiane Graversen' <kornelia-29@hotmail.com>; 
merete@rcfoto.net; 'Flemming Thomsen' <e.ogfl@privat.dk>; amriber53@gmail.com; 'lajla 
knudsen' <lajla.kn@hotmail.com>
Emne: Ny høring af udkast til miljøgodkendelse af Outrup Biogas
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Idet vi henviser til tidligere fremsendt høringssvar til ”Kommuneplantillæg 01 og/eller 
Lokalplan 17.10.L02”, dateret den 15. oktober 2017, hvis indhold stadig er gældende, 
skal vi hermed fremhæve at det nye oplæg til miljøgodkendelse i højeste grad 
bekræfter de fleste af vores bange anelser omkring projektet. Der synes at blive brugt 
en salamimetode, idet der er tale om øgede mængder biomasse og dermed også et 
øget antal transporter til og fra anlægget. Det bemærkes også at der rent sprogligt 
stadig bruges teknikken med at kalde det for én transport, når en lastbil kører to 
gange forbi på vejen - ind og ud fra anlægget.   

Konkret i forhold til det fremsendte har vi følgende bemærkninger:

1. Der skal laves en ruteplanlægning, som sikrer at transporter mellem 
biogasanlægget og biomasseleverandører og  -aftagere i Vittarp ikke passerer 
igennem Vittarp by. Det vil sige, at der må ikke køres på strækningen fra 
Vittarpvej 45 til Vittarpvej 84.

2. Der skal gennemføres kontrolmålinger for lugtgener årligt, og det skal i 
godkendelsen fremgå hvilke sanktioner Varde kommune skal anvende hvis 
lugtgenegrænserne overskrides. Såvel Outrup Biogas, og ikke mindst Varde 
Kommune fremhæver vedholdende, at de ikke forventer lugtgener. De 
skærpede krav vil derfor ikke påføre Outrup Biogas yderligere udgifter, når 
projektbeskrivelse og driften af Outrup Biogas følger kravene i godkendelsen.

3. Reaktortanke og andre høje bygninger skal nedgraves mest muligt, dog 
minimum 4 meter for at begrænse horisontforureningen

4. Alle plansiloer skal udrustes med fjernbetjent rullepresenning for at sikre at de 
faktisk overdækkes umiddelbart efter at have været i brug

5. Projektet pålægges omgående at få afklaret eventuel brug af Anne Marie og 
Åge Ribers stykke af den planlagte tilkørselsvej. Outrup Biogas har fremsat 
utallige løfter om, at de vil genere os naboer mindst muligt med deres projekt. 
Flytningen af vejen, så Anne Marie og Åges naturperle (matrikel 4ez) beskyttes 
imod støj og trafikgener, er på den baggrund et logisk skridt. Vi foreslår derfor 
at starte vejen over fra Peter Nissen's gylletank og så fange den gamle grusvej 
øst for matrikel 4ez, som vist med blåt her:
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Det vil medføre færre omkostninger for projektet til at udvide Lundtangvej, da 
det bliver på et væsentligt kortere stræk.
Vi er bekendt med at projektet ønsker at hævde sin vejret til markvejen forbi 
matrikel 4ez inklusive at opgradere den. Den fremgangsmåde finder vi helt 
uacceptabel.

6. Den store hal lukkes på alle sider og udstyres med udsugningsanlæg

 

Mvh på vegne af naboer til Outrup Biogas

 



Esben Marcussen

2429 8011
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